
ورمزیار: مطهری جایگزین خوبی برای دیاباته است ■
  استقلال توانست بازی باخته برابر نفت مسجد سلیمان 
را با برد به پایان برساند و با روحیه مناسب به داربی برسد؛ 

بازی آخر آبی ها را چطور دیدید؟
بازیکنان استقلال ۲۰ دقیقه ابتدایی بازی تحت تأثیر 
دارب��ی قرار گرفته بودند و با ترکیبی که فرهاد چیده بود، 
بازی خوبی در این دقایق به نمایش نگذاشتیم. همین باعث 
ش��د گل هم دریافت کنیم و حتی ممکن بود گل دوم را 
هم بخوریم. پس از این ۲۰ دقیقه اما تیم استقلال آرام آرام 
نبض بازی را در دست گرفت و توانست ۲ گل هم به ثمر 
برساند. هر چند اواخر بازی باز هم توپ در اختیار نفتی ها 
قرار گرفت و خطراتی روی دروازه استقلال به وجود آوردند 
اما در مجم��وع ۳ امتیاز خوبی بود و از نظر روحی-روانی 

توانست استقلال را آماده داربی روز پنجشنبه کند.
  از چینش ترکیب فرهاد مجیدی صحبت کردید؛ آیا او 

دچار اشتباه نشد؟
به نظرم فرهاد اشتباه کرد. شاید اگر او از ابتدای بازی 
با همان ترکیب اصلی و همیشگی اش بازی می کرد شرایط 
اس��تقلال بهتر می بود. مجیدی می توانست پس از گلزنی 
تیمش، به بازیکنان اصلی استراحت دهد. اگر استقلال گل 
دوم را در هم��ان ابتدای ب��ازی دریافت می کرد، قطعاً کار 

سخت تر می شد.
  خبر رسیده شیخ دیاباته، ستاره این روزهای استقلال 
ب�ه احتمال فراوان داربی را به علت مصدومیت از دس�ت 

می دهد؛ نبود این مهاجم به ضرر استقلال نیست؟
ش��اید اگر مجیدی با ترکیب اصلی مقابل نفت مسجد 
سلیمان بازی می کرد این اتفاق برای دیاباته نمی افتاد. یعنی 
حضور قائدی کنار دیاباته می توانست جلوی مصدومیت او را 
بگیرد اما به هر حال اتفاقی است که افتاده، البته استقلال 
مهاجم بس��یار خوبی را به خدمت گرفته اس��ت؛ ارسلان 
مطهری که سال ها دوست داشت به این تیم بیاید و دوستان 
نگذاشتند، حالا در تیم بخوبی می درخشد و بازیکن بسیار 
توانمندی نشان داده است. زوج قائدی و مطهری هم زوج 
بدی در دیدار با نفت مس��جد س��لیمان نبود و هر دو هم 
گل زدند. مطهری آنقدر توانایی دارد که جایگزین خوبی 

برای دیاباته باشد.
  ای�ن داربی اولی�ن تجربه مجیدی به عنوان س�رمربی 
اس�ت؛ کم تجربگی فرهاد به نفع گل محمدی، س�رمربی 

حریف نیست؟
اگر فرهاد مجیدی اشتباه بازی با نفت مسجد سلیمان 
را تکرار نکند، تیم روند رو به رش��دی خواهد داشت. این 
روند هم از زمان اس��تراماچونی ادامه دار بوده است. از نظر 
روحی-روانی هم تیم شرایط خوبی دارد. فکر می کنم اولین 
تجربه فرهاد برای او خوب باشد. بازیکنان با هم هماهنگ 
شده اند و اگر سرمربی در چینش ترکیب اشتباهی نکند، 

من استقلال را برنده بازی می دانم.
  درباره استراماچونی صحبت کردید؛ خیلی ها می گویند 
مجی�دی همان تیم مربی ایتالیایی را هدایت می کند و از 

همان سیستم و سبک او استفاده می کند.
دقیق��اً همین ط��ور اس��ت. به هر ح��ال ای��ن تیم را 
اس��تراماچونی بسته  است و سیستمی که تیم توانسته بر 
اساس آن حرکت رو به جلویی داشته باشد از آن او است. 
عقل سلیم هم می گوید فرهاد به ترکیب برنده دست نزند 

و با همان سیستم قبلی تیمش را به جلو حرکت دهد.
  نظرتان درباره داربی پیش رو چیست؟

خط هافبک هر کدام از تیم ها می تواند برنده این دیدار 
را مش��خص کند. به نظر من استقلالی ها با وجود آنکه از 
نظر مهره، بازیکنان کمتری نسبت به پرسپولیس دارند اما 
هافبک دفاعی آنها بهتر عمل کرده است. در واقع استقلال 
بازیکن��ان تأثیرگذارتری نس��بت به پرس��پولیس پرمهره 

خریداری کرده است.
  از بهترین خاطره تان از داربی ها بگویید.

هر ۳ دیداری که به پرس��پولیس گل زدم جزو بهترین 
خاطره های من در ۱۸ س��الی که در استقلال بودم، است؛ 
گل  هایی که به عابدزاده، نکیس��ا و قلیچ  زدم. فکر می کنم 

در هر ۳ دیدار هم به پیروزی رسیدیم.

فنونی زاده: نبود دیاباته به نفع پرسپولیس است ■
  پرس�پولیس توانس�ت صنعت نفت آب�ادان را در خانه اش 

شکست دهد؛ این دیدار را چطور دیدید؟
با آنکه پرسپولیس میهمان بود اما بازیکنان فوق العاده کار 
کردند. آنها خارج از تهران بهتر بازی می کنند. با وجود آنکه علی 
علیپور ۵ موقعیت گل را از دست داد اما به نظر من بهترین بازیکن 
زمین بود. این بازیکن خودش را در موقعیت گل قرار می دهد 
و بر خلاف نظر خیلی ها به عنوان کسی که سال ها مدافع بوده 
است، می گویم او تنها باید دقتش را بیشتر کند، اگر نه عملکرد 
 خوبی در خط حمله از جهت قرار گرفتن در موقعیت تک به تک
دارد. یحی��ی گل محمدی هم رفته رفته از تیم ش��ناخت پیدا 
می کند اما نمی دانم چرا برخی بازیکنان مثل بشار رسن روی 
نیمکت می نشینند. البته دست یحیی باز است و پرسپولیس 
به قدری بازیکن دارد که مشکلی بابت نبود یک بازیکن ندارد.

  عملکرد اوساگونا، مهاجم جدید پرسپولیس را چطور ارزیابی 
می کنید؟

عملکردش نسبت به بازی با تراکتور بهتر بود و تلاش بیشتری 
هم کرد. ان شاءالله رفته رفته بهتر شود.

  گل محمدی تیم مدعی شهر خودرو را به  خاطر پرسپولیس رها 
کرد و از سویی شاید رفتن کالدرون هم خیلی به ضرر این تیم نشد.

شهرخودرو با سرمربی جدید خود ۳ برد در لیگ قهرمانان و 
لیگ برتر کسب کرده که نشان می دهد نیروهای خوبی جذب 
این تیم شده اند و ساختار تیمی آنها خوب بوده است. توانایی 
گل محمدی در پرسپولیس را باید در لیگ قهرمانان ببینیم. من 
همیشه از کالدرون انتقاد می کردم، چون ترکیبش دستخوش 
تغییرات مداوم می ش��د. رفتن او و آمدن گل محمدی به نفع 
پرسپولیس شد. کادر فنی گل محمدی همه پرسپولیسی هستند 
و بازیکنانی که حق شان بود بازی کنند حالا در ترکیب قرار دارند.
  پرسپولیس شجاع خلیل زاده را در داربی ندارد؛ غیبت مدافع 

قرمزها به ضرر این تیم نمی شود؟
شجاع همانند اسمش در بازی با صنعت نفت شجاعت 

به خرج داد. او می توانست آرام تر بازی کند و کارت نگیرد 
تا به داربی برس��د اما داربی را فدای ش��جاعت و توانایی 
خودش کرد تا تیمش پیروز ش��ود. این کار خلیل زاده را 
تحسین می کنم. مطمئن باشید کنعانی زادگان جایگزین 
خوبی برای او خواهد بود و پرسپولیس مشکلی از این بابت 

نخواهد داشت.
  اس�تقلال هم ش�یخ دیاباته را به احتمال ف�راوان به دلیل 
مصدومی�ت در اختی�ار ن�دارد؛ غیبت س�تاره آبی ها به نفع 

پرسپولیس نشد؟
به نظر من به نفع پرس��پولیس شد، چون تیم ما با غیبت 
خلیل زاده، بازیکن ملی پوش��ی مثل کنعانی زادگان را دارد اما 
اس��تقلال با غیب��ت دیاباته، مهاجمی همت��راز او ندارد. البته 
مطهری و قائدی خوب گل می زنند اما دیاباته بازی متفاوتی به 

نمایش می گذاشت.
  به نظر شما استوکس، مهاجم تازه خریداری شده پرسپولیس 

می تواند در داربی به کمک تیم گل محمدی بیاید؟
عقل سلیم می گوید استوکس که تازه به تیم اضافه شده از 
ابتدا به میدان نیاید. در طول بازی می تواند به زمین بیاید و به 

تیم کمک کند. استوکس بازیکن خوبی است.
  پیش بینی شما از داربی پیش رو چیست؟

۲ ب��ر یک به نفع پرس��پولیس. گل های این ب��ازی را هم 
کامیابی نیا و اوساگونا برای پرسپولیس و کریمی برای استقلال 

به ثمر می رسانند.
  این دیدار اولین تجربه مجیدی به عنوان سرمربی استقلال 
است. فکر می کنید کم تجربگی او شرایط را برای برد پرسپولیس 

فراهم کند؟
مجیدی بازیکن داربی بازی بوده است، چون اکثر بردهایی 
که با حضور مجیدی به عنوان بازیکن برای استقلال به دست 
آمده، با گل های او همراه بوده است اما مطمئن باشید مجیدی 

مربی داربی بازی نیست.
  بهترین خاطره تان از داربی چیست؟

آن بازی ای که سال ۱۳۶۵ مقابل بهترین دروازه بان تاریخ 
فوتبال ایران یعنی ناصرخان حجازی ۳ بر صفر پیروز شدیم. ناصر 
محمدخانی کاری کرد مدافعان استقلال و مرحوم ناصرحجازی 

بهترین بازی خود را به نمایش گذاشتند.

 جلسه تابش و بهاروند
برای تعیین تکلیف قلعه نویی

مدیرعامل باش��گاه س��پاهان در جلس��ه ای با حضور 
سرپرس��ت فدراس��یون فوتبال ش��رکت خواهد کرد. به 
گزارش فارس، موضوع سرمربیگری امیرقلعه نویی در تیم  
ملی بزرگسالان فوتبال ایران تبدیل به چالشی جدی برای 
مدیران باشگاه سپاهان شده است. با وجود اینکه به نظر 
می رسد نظر قطعی و نهایی فدراسیون فوتبال روی سرمربی 
زردپوشان است اما مدیران باشگاه اصفهانی با این موضوع 
مخالفند و طبق اظهارات اخیر آنها در این باره، مشخص 
است حتی با حضور مشترک قلعه نویی در سپاهان و تیم  

ملی هم موافق نیستند.
بر همین اس��اس قرار است جلسه ای بین مدیرعامل 
باشگاه سپاهان و سرپرست فدراسیون فوتبال برگزار شود 
و به همین خاطر مسعود تابش امروز دوشنبه راهی تهران 

می شود تا با حیدر بهاروند در این باره گفت وگو کند.

سفر تیم  ملی فوتسال بانوان چین
به ایران لغو شد

تیم ملی فوتس��ال بانوان چین ب��رای برگزاری بازی 
تدارکاتی به ایران س��فر نمی کند. به گزارش ایسنا، قرار 
بود تیم  ملی فوتسال بانوان چین ۲۷ فروردین ماه به ایران 
س��فر کند تا با تیم  ملی بانوان ایران چند دیدار دوستانه 
انجام دهد اما این سفر لغو شد. پیش از این هم تیم  ملی 
زنان روس��یه از حضور در ایران و انجام بازی تدارکاتی با 
تیم  ملی انصراف داد. چندین سال است که تیم های ملی 
فوتسال زنان ایران و روسیه در اسفندماه و به میزبانی ایران 
بازی دوس��تانه برگزار می کنند اما امسال روسیه از انجام 
این بازی ها انصراف داد. تیم ملی فوتسال زنان ایران خود 
را برای حضور در جام ملت های آسیا آماده می کند. این 

رقابت ها تیرماه ۱۳۹۹ برگزار می شود.

پرسپولیس به حرف وزارت ورزش 
گوش نکرد تا سود بیشتری کند

معاون ش��رکت ها و قیمت گذاری بنگاه های سازمان 
خصوصی س��ازی درباره قرارداد کارگزار بورس با باشگاه 
پرسپولیس گفت: اگر هیات مدیره این باشگاه به توصیه ها 
گوش می کرد، سود بیشتری نصیبش می شد. به گزارش 
مهر، ابوالقاسم شمسی جامخانه درباره عقد قرارداد باشگاه 
پرسپولیس با یکی از کارگزاران بورس برای درآمدزایی 
از برند این باش��گاه اظهار داشت: قبل از انعقاد قرارداد، 
وزارت ورزش طی نامه ای از ما خواست درباره این موضوع 
اظهارنظر کنیم. معاون شرکت ها و قیمت گذاری بنگاه های 
س��ازمان خصوصی س��ازی درباره تغییرات ایجاد شده، 
تصریح کرد: هیات مدیره باشگاه پرسپولیس بدون توجه 
به نظر وزارت ورزش و س��ازمان خصوصی سازی، اقدام 
به عقد قرارداد کرد؛ همین امر باعث شد وزارت ورزش 
خواستار ایجاد تغییراتی در قرارداد شود که مقاومت هایی 
را از سوی کارگزار به همراه داشت. شمسی جامخانه ادامه 
داد: در نهایت ۲ طرف به یک رقم مشخص رضایت دادند 
تا قرارداد جاری شود. قاعدتاً اگر آنچه نظر وزارت ورزش 
 و سازمان خصوصی سازی بود هیات مدیره اعمال می کرد،

درصد بیشتر و بهتری نصیب باشگاه پرسپولیس می شد. 
وی درباره اینکه آیا قرارداد موجود قانونی است؟ افزود: 
بله! این موضوع هیچ مش��کلی ن��دارد البته نامه وزارت 
ورزش و جوان��ان به س��ازمان خصوصی س��ازی جنبه 
مشورتی داش��ت که مهم ترین موضوع آن، مدت زمان 
قرارداد بود. معاون شرکت ها و قیمت گذاری بنگاه های 
سازمان خصوصی س��ازی در رابطه با اینکه اگر باشگاه 
پرسپولیس واگذار شود، چنین قراردادی لغو خواهد شد، 
اظهار داشت: شرکتی که قرارداد بسته، ملزم به رعایت 
آن است. موضوعی که هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
باید رعایت می کرد انجام نشد تا درصد سود کمتری به 

این باشگاه برسد.

وعده پاداش به کمانداران برای کسب 
سهمیه المپیک توکیو

رئیس فدراسیون تیروکمان به منظور تقویت انگیزه 
ورزشکاران این فدراسیون برای کسب سهمیه المپیک 
به آنها وعده پرداخت پاداش داده اس��ت. میلاد وزیری 
تنها کماندار ایران اس��ت ک��ه برای حضور در المپیک 
۲۰۲۰ توکیو صاحب سهمیه شده است. دیگر کمانداران 
ایران با حضور در مس��ابقات جهانی آلمان که آخرین 
فرصت کسب سهمیه است می توانند مجوز لازم برای 
ورود به المپیک توکیو را به دست بیاورند. این رقابت ها 
خردادماه س��ال آینده برگزار می شود. در همین راستا 
و به منظور تقویت انگیزه کمانداران اعزامی به آلمان، 
رئیس فدراس��یون تیروکمان به آنه��ا وعده پرداخت 
پاداش در صورت کسب سهمیه را داده است. غلامرضا 
ش��عبانی بهار که به منظ��ور بازدی��د از روند پیگیری 
تمرینات تیم  ملی تیروکمان در کیش به این جزیره سفر 
کرده اس��ت، در جمع اردونشینان این موضوع را اعلام 
کرد و گفت: هر یک از ورزش��کاران که بتوانند صاحب 
سهمیه شوند، علاوه بر حقوق ماهانه که از کمیته ملی 
المپیک و وزارت ورزش دریافت خواهند کرد، پاداشی 

ویژه نیز از فدراسیون  دریافت می کنند.

پزشک استقلال: جواب MRI دیاباته 
امیدوار کننده نبود

 MRI پزشک تیم استقلال می گوید متاسفانه جواب
دیاباته امیدوار کننده نبوده و بعید است این بازیکن بتواند 
در داربی به میدان برود. دکتر کاوه ستوده در گفت و گو با 
فارس، درباره مصدومیت شیخ دیاباته و آخرین وضعیت این 
بازیکن اظهار داشت: بلافاصله بعد از آسیب دیدگی دیاباته 
در مقابل نفت مسجد سلیمان، اقدامات تشخیصی و درمانی 
درباره او در دس��تور کار قرار گرفت و مش��خص شد او از 
ناحیه عضله چهارسر ران دچار آسیب دیدگی شده است. 
وی درباره اینکه آیا این بازیکن به داربی می رسد یا خیر؟ 
گفت: متاسفانه جواب MRI دیاباته امیدوار کننده نبوده 

و بعید است این بازیکن بتواند در داربی به میدان برود.

اخبار

ورزشی
فولاد از ۲ پنجره نقل وانتقالاتی محروم شد

با اعلام کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون فوتبال، باشگاه فولاد خوزستان با شکایت باشگاه سپیدرود رشت، از ۲ دوره متوالی پنجره 
نقل وانتقالاتی محروم شد. در پرونده شکایت باشگاه سپیدرود رشت از باشگاه فولاد خوزستان، این باشگاه )فولاد خوزستان( به محرومیت 
از ثبت قرارداد در پنجره نقل وانتقالات با هر بازیکن جدید )داخلی و خارجی( به مدت ۲ دوره زمانی متوالی محکوم شد. 

س��روقامتان والیبال ایران حالا یک بار 
دیگر در المپیک هستند، آن هم پس 
از آنکه موفق ش��دند در مسابقات انتخابی المپیک در قاره 
آس��یا، بالاتر از دیگر قدرت های قاره کهن قرار بگیرند و با 
شکست چین در خاک آن، جواز صعود به المپیک ۲۰۲۰ 
را بگیرند. این دومین مرتبه اس��ت که والیبالیس��ت های 
ایرانی حضور در المپیک را به صورت پیاپی تجربه می کنند 
و حالا طبق قرعه کش��ی انجام شده برای این رقابت ها، از 
 ش��انس خوبی برای صعود به مرحله بع��دی برخوردارند.

از قبل طبق دستورالعمل دوره های قبلی، برای ایران گروه 
A و بازی با  ژاپن، لهستان، ایتالیا، کانادا و ونزوئلا پیش بینی 
می شد. تیم های برزیل، آمریکا، روسیه، آرژانتین، فرانسه و 
تونس هم در گروه B هس��تند. این پیش بینی خیلی بیراه 
نبود و فدراس��یون جهانی والیبال )FIVB( هم با تعیین 
گروه بندی، در واقع پیش بینی ها را تایید کرد؛ قرعه ای که 
کار ایران را در دور مقدماتی المپیک خیلی سخت نمی کند.

س��عید رضایی، مربی تیم ملی والیبال هم در این باره 
می گوید: »گروه ایران برای دور مقدماتی بازی های المپیک 
گروه خوبی است، البته کار خیلی هم راحت نیست. همه 
تیم ه��ای المپیکی به جز ونزوئ��لا و تونس تیم های بزرگ 

والیبال دنیا هستند. در المپیک کار راحت نیست اما گروه 
 ما در مقایس��ه با گروه B راحت تر است«. به گفته رضایی،
تیم ایران با کمی هوشیاری شانس صعود به دور دوم المپیک 
را دارد: »شانس صعود تیم ما از دور مقدماتی خیلی بیشتر 
از دور دوم به نیمه نهایی اس��ت. ما از حالا می توانیم روی 
شکست کانادا و ژاپن حساب کنیم یا حتی ایتالیا، چرا که 
تیم ما پتانسیل خیلی خوبی دارد. هر چند مهم این است 
که تیم روز مسابقه چه شرایطی داشته باشد؛ اگر روز، روز 

تیم ما باشد ایتالیا را هم شکست می دهیم«.
طب��ق برنامه از هر گروه 4 تی��م اول به دور دوم صعود 
می کنند، تیم ها به صورت ضربدری با هم مسابقه می دهند 
تا برنده ها به نیمه نهایی برسند. تیم های اول و چهارم هر 
گروه و تیم های دوم و سوم هر گروه، به مصاف هم می روند. 
در واقع جنگ اصلی در دور دوم و بین ۸ تیم است. مربی تیم 
ملی هم این موضوع را قبول دارد. رضایی گفت: »کار تیم در 
دور دوم سخت می شود. وقتی جزو 4 تیم اول دور مقدماتی 
از گروه خود بالا بیاید، مبارزه با هر تیمی که مقابلش بازی 
کنیم سخت است، البته من معتقدم تیم ما با برزیل بهتر 
بازی می کند، چرا که سبک بازی اش به برزیل می خورد اما 

مقابل روسیه و فرانسه نه«.

تی��م ملی والیب��ال در رنکینگ جدید جهانی در همان 
رتبه هشتم مانده است؛ جایگاهی که رضایی آن را منطقی 
می داند: »ما باید قبول کنیم تیم والیبال ایران جزو ۸ تیم 
برتر دنیا است. صعود از جمع ۸ تیم به 4 تیم اول دنیا کار 
خیلی سختی است، چرا که شرایطش متفاوت است. برزیل 
تیم اول دنیا در لیگ جهانی یک جور است و در جام جهانی 
طور دیگری شرکت می کند. درست است که توقع مردم از 
والیبال بالا رفته است  اما قبلا قهرمان جهان نبوده ایم که 
حالا انتظار داشته باشیم به جمع 4 تیم اول دنیا برسیم«.

البت��ه تدارکات خوب برای آمادگی و موفقیت تیم ملی 
اهمیت زیادی دارد. به همین خاطر   فدراس��یون در حال 
برنامه ریزی برای اردو و بازی های تدارکاتی اس��ت تا تیمی 
آماده روانه توکیو کند. امیر خوش خبر، سرپرست تیم ملی 
والیبال می گوید: »م��ا در حال برنامه ریزی برای تدارکات 
خوب برای تیم هس��تیم. می خواهیم با رایزنی، بازی های 
تدارکاتی خوبی را برای تیم بچینیم تا آماده به توکیو برود. 
حتی اردوی اروپایی در نظر گرفته ایم تا هم تیم تمرین کند 

و هم بازی تدارکاتی با اروپایی ها انجام دهد«.

شانس خوب تیم ملی والیبال ایران برای درخشش در المپیک ۲0۲0

قرعه ای برای خلق شگفتی
والیبال

گفت و گوی پیشکسوتان سرخابی با »وطن امروز« پیش از داربی

نگران  غیبت شیخ و شجاع نباشید

دوشنبه 14 بهمن 1398
وطن امروز     شماره ۲857

زهره فلاح زاده: داربی 91 تهران روز پنجشنبه برگزار می شود. ۲ تیم استقلال و پرسپولیس در دیدار های قبل از این 
مس�ابقه توانستند حریفان خود را شکس�ت دهند و حالا با روحیه خوب به یکدیگر رسیده اند. البته خبر تلخ برای 
پرسپولیسی ها محرومیت شجاع خلیل زاده به دلیل گرفتن کارت زرد در بازی مقابل نفت  آبادان و برای استقلالی ها 
غیبت  احتمالی ش�یخ دیاباته، س�تاره این روزهای اس�تقلال به دلیل مصدومیت در بازی برابر نفت مسجدسلیمان 
 اس�ت که می تواند هر دو مربی را با چالش�ی بزرگ روبه رو کند. »وطن امروز« برای بررس�ی وضعیت س�رخابی ها با

۲ تن از پیشکسوتان سرخابی؛ صادق ورمزیار و مرتضی فنونی زاده گفت وگویی انجام داده است.

]  مارکا   [

پیشروی خلل ناپذیر
]   اسپورت  [

خرید جدید از براگا
]  موندودپورتیوو   [

مثلث    حمله
]  کوریره  [

غوغا
]  آ.اس  [

صدرنشینی


